
Protokół Nr XXXIV/09

z sesji Rady Miejskiej w Karlinie odbytej

w dniu 23 marca 2009 roku

Otwarcia  XXXIV  sesji  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  dokonał  Przewodniczący 

Rady  Miejskiej  w  Karlinie  Pan  Tomasz  Rusiecki  o  godzinie  1300 

w Karlińskim Ośrodku Kultury przy ulicy Szczecińskiej 6 w Karlinie. Powitał 

zebranych radnych oraz zaproszonych gości  (listy  obecności  załączono do 

protokołu). 

Przewodniczący Rady stwierdził, że w obradach bierze udział 15 radnych,        co 

stanowi  100%  ustawowego  składu  Rady  i  umożliwia  podejmowanie 

prawomocnych uchwał. 

Ad. 1b 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Pan  Rusiecki  stwierdził,  że  radni  otrzymali 

porządek  obrad  dzisiejszej  sesji  i  zwrócił  się  z  pytaniem,  czy  są  do  niego 

propozycje  zmian?  Ponieważ  nie  zostały  zgłoszone  przedstawił  porządek 

i zaproponował jego  przyjęcie w głosowaniu jawnym.

Porządek obrad został przyjęty przez radnych w wyniku jawnego                       i 

jednomyślnego głosowania.

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe:

1. stwierdzenie 
prawomocności obrad,

2. przyjęcie  porządku 
obrad, 

3. przyjęcie  protokołu  z 
XXXIII  sesji  Rady 
Miejskiej.
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2. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i 
Gminy  Karlino o  pracy  w okresie 
międzysesyjnym.

3. Podjęcie  uchwały  w  sprawie 
przystąpienia przez Gminę Karlino 
do  realizacji projektu ,,Bezpieczna 
Przyszłość”  w  ramach  Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007 
– 2013.

4. Interpelacje i zapytania radnych.

5. Wolne wnioski i informacje.

6. Odpowiedzi  Burmistrza  na 
zapytania i wnioski.

7. Zakończenie  XXXIV  sesji  Rady 
Miejskiej w Karlinie. 

Ad. 1c 

Pan Tomasz Rusiecki Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół                  z 

XXXIII sesji Rady Miejskiej w Karlinie był wyłożony do wglądu w Biurze Rady i 

zwrócił się do radnych z pytaniem, czy są do jego treści uwagi do wniesienia lub 

potrzebne wyjaśnienia? Ponieważ nie zostały zgłoszone zaproponował przyjęcie 

go w wyniku jawnego głosowania.

Protokół Nr XXXIII/09 z XXXIII sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu                 27 

lutego  2009  roku  został  przyjęty  w  wyniku  jawnego  i  jednomyślnego 

głosowania.

Ad. 2

Pan  Waldemar  Miśko  Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Karlino  przedstawił 

sprawozdanie  o  pracy  Urzędu  w  okresie  międzysesyjnym  tj.  od  dnia 
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27 lutego do dnia 20 marca 2009 roku (informacja załączona do protokołu).

Ad. 3

Pan  Waldemar  Miśko  Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Karlino  poinformował 

obecnych,  że  od  kilku  miesięcy  w  szerszym  gronie  trwają  prace  nad 

przygotowaniem projektem ,,Bezpieczna Przyszłość”. Chodzi o szerokie działanie 

skierowane do grupy dysfunkcyjnej,  chodzi  zarówno o dzieci,  młodzież,  jak i 

osoby  starsze.  Projekt  jeżeli  uzyska  dofinansowanie  byłby  realizowany  już  w 

bieżącym  roku,  przez  cały  rok  2010  i  część  roku  2011.  Chodzi  o  wsparcie 

indywidualne, środowiskowe na rzecz integracji zawodowej                         i 

społecznej,  są  to  nazwy wynikające  z  zasad tego programu.  W ramach tych 

działań  przewidziane  jest  również  poradnictwo  psychologiczne, 

psychospołeczne,  zawodowe,  działania  prowadzące  do  integracji  społecznej 

i  zawodowej  skierowane  jest  to  przede  wszystkim  do  osób  zagrożonych 

wykluczeniem społecznym, czyli do osób bezrobotnych podopiecznych Miejsko 

–  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej.  W  ramach  tego  planuje  się 

przeprowadzenie  kursów  szkoleniowych  dla  osób  bezrobotnych,  pod  kątem 

zapotrzebowania firm istniejących na terenie Gminy Karlino.  Program mieści się 

w  Gminnej  Strategii  Rozwiązywania  Problemów  Społecznych.  Będzie 

utworzonych  siedem  punktów  konsultacyjnych,  główny  w  Miejsko  Gminnym 

Ośrodku  Pomocy  Społecznej.  Ośrodek  Pomocy  Społecznej  będzie  składał 

wniosek  we  współpracy  i  partnerstwie  ze  szkołami,  Stowarzyszeniem  SOS 

Wioski  Dziecięce  w  Polsce  i  innymi  partnerami  społecznymi.  Punkty 

konsultacyjne zarówno dla starszych, jak i  dla młodzieży będą w Gimnazjum, 

Szkole  Podstawowej  w  Karlinie,  Karwinie,  Karścinie  i  Daszewie.  Programem 

objętych zostanie prawie 400 osób,  to 70 rodzin,  są to podopieczni  Miejsko 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Budżet tego projektu na dzień dzisiejszy 
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to około 1.500.000zł i w tym przypadku nawet 100% może być sfinansowane z 

funduszy unijnych. Jest to tylko na okres realizacji projektu, później planowana 

jest kontynuacja tych działań, ale wspólnie Gmina                         i Stowarzyszenie 

SOS  Wioski  dziecięce  w  Polsce,  wspólnie  je  finansując,  jeżeli  nie  uda  się 

pozyskać środków z Unii Europejskiej. 

Pani Bogumiła Hałasa Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie zwróciła 

się z pytaniem, czy szkolenia dla bezrobotnych to będzie jakieś przygotowanie 

zawodowe?

Pan Waldemar Miśko  odpowiedział, że jeśli będą organizowane kursy, to pod 

konkretne zapotrzebowanie z firm, dlatego skierowano zapytania do firm jakich 

pracowników  potrzebują.  Już  wpłynęła  odpowiedź  z  ,,Pychotki”,  ze  już  od 

jakiegoś czasu szukają pracowników i ciężko im znaleźć cukierników. Kursy będą 

organizowane pod konkretne zapotrzebowanie, aby osoba po ukończeniu kursu 

mogła uzyskać pracę. 

Pani Danuta Piwowarczyk Sekretarz Miasta i Gminy Karlino dodała, że            w 

Spółce ,,Homanit” jest zapotrzebowanie na operatorów wózków widłowych.

Burmistrz Miasta i Gminy Karlino Pan Miśko powiedział, że kurs jest jednym ale 

nie  najważniejszym  elementem  programu.  Pedagog,  psycholog,  pracownik 

socjalny,  pracownik  będą  pracować  w  punktach  konsultacyjnych,  będą 

świadczyć porady dla wszystkich, którzy tego potrzebują. Podkreślił, że   jest to 

oferta skierowana do mieszkańców, ale oferta dobrowolna. Pracownik socjalny 

będzie pracował w danym środowisku, odwiedzał potrzebujących               w 

domu,  przyglądał  się  w  porozumieniu  z  Ośrodkiem  Pomocy  Społecznej, 

sołtysem,  Policją,  ze  szkołą  w  jaki  sposób  ta  rodzina  na  danym  terenie 

funkcjonuje i w którym miejscu potrzebuje pomocy. 

Pani  Bożena  Nadziejko  Radna  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  zapytała,  co 
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w sytuacji, kiedy taka rodzina nie będzie chciała skorzystać z takiej pomocy?

Pan Waldemar Miśko odpowiedział, że nie będzie można nikogo zmusić.   

Pan Tomasz Rusiecki Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że zamysł jest 

inny  i  chodzi  o  takie  działanie,  które  chociaż  w małym fragmencie  pomoże. 

Jednym  z  elementów  jest  zorganizowanie  kursu  prawa  jazdy,  dzięki  czemu 

również łatwiej będzie uzyskać pracę. 

Burmistrz Miasta i Gminy Karlino Pan Miśko  stwierdził,  że jest to oferta dla 

całych rodzin. Jest to połączone z Małymi Przedszkolami na wsiach, planuje się 

dalsze rozszerzenie ich działalności  oraz to,  że prowadzenie tych  przedszkoli 

przejmie  Stowarzyszenie  SOS.  Program  nie  może  się  skończyć  z  chwilą 

zakończenia  jego  finansowania  ze  środków  unijnych,  trzeba  będzie 

w  przyszłości  znaleźć  na  to  pieniądze  również  w  budżecie  Gminy,  ale 

z partnerem, który przynajmniej 50% dalszych kosztów będzie pokrywał. To jest 

bardzo  ważne  i  początki  mogą  być  trudne,  ale  sąsiedzi,  otoczenie  zobaczą 

pozytywne efekty. Są rodziny, które nie potrafią sobie poradzić z problemami 

życia codziennego i do takich osób jest ta oferta skierowana, aby im pomóc. 

Dodał,  że  również  zachęcane  będą  osoby  do  pomocy  sąsiedzkiej  w  danej 

miejscowości, w danym otoczeniu.  

Pan Kazimierz Ryszewski Radny Rady Miejskiej w Karlinie  powiedział, że jeśli 

będzie się pomagać osobom, które już bardzo długo są bezrobotne, korzystają z 

pomocy Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej na sadach, że dajemy 

za nic, to z drugiej strony powinniśmy coś ograniczyć. Jeżeli przeliczy się pomoc 

dla  rodziny,  okaże  się,  że  jest  ona  duża,  to  czy  będzie  ktoś  zainteresowany 

pójściem  do  pracy?  Organizowane  są  szkolenia,  miejsca  pracy,  ale  z  drugiej 

strony powinna się kurczyć pomoc.

Pan  Waldemar  Miśko  odpowiedział,  że  nie  do  końca  można  tak  zrobić, 
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ponieważ  jeśli  ktoś  spełnia  kryteria  i  określone  warunki,  to  nie  można  mu 

odmówić udzielenia pomocy. Przy realizacji tego programu dla potrzebujących 

nie będzie żadnych pieniędzy, ani darów w naturze. To jest pomoc, aby te osoby 

bardziej wzmocnić, ale te które chcą z niej skorzystać. 70 rodzin w stosunku do 

wszystkich osób, które korzystają z opieki  to nie jest duży procent. Mówi się 

o  tych,  którzy  potencjalnie  będą  chcieli  z  pomocy  skorzystać.  Zdarzy  się  na 

pewno, że będą osoby, które wykalkulują, że jeśli pójdą do pracy, to jakaś ilość 

zasiłków mu odejdzie, ale taki jest system prawny.  

Pan  Kazimierz  Ryszewski  powiedział,  że  taka  sytuacja,  jaka  jest  w  Gminie 

Karlino ma miejsce również w innych gminach. Ludzie otrzymują pomoc za nic. 

Podkreślił, że popiera pomoc dla potrzebujących, ale w zamian za coś. 

Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Karlino  Pan  Miśko  stwierdził,  że  radni  otrzymali 

informację o zawieranych w MGOPS kontraktach socjalnych,  podpisywane są 

umowy z których wynika, że pomoc udzielana jest w zamian za ,,coś”. Obecnie 

takie kontrakty zawierane są na niewielką skalę, ale przy realizacji omawianego 

projektu  na  pewno  będzie  ich  więcej,  umowy  będą  zawierały  wzajemne 

zobowiązania, co można otrzymać w ramach tego programu, a co w zamian za 

to  trzeba  będzie  zrobić.  Jeżeli  warunki  nie  zostaną  spełnione,  to  kontrakt 

zostanie rozwiązany. Nie jest to łatwe, w związku z czym należy spodziewać się 

niechęci, cwaniactwa, ale mimo to należy podjąć takie próby. 

Pan Jan Korzeniowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że               w 

ramach Projektu Operacyjnego Kapitał Ludzki był prowadzony projekt ,,Rodzina 

Razem”. Zatrudniony został animator, pracownik socjalny, pedagog, psycholog, a 

jaka była skuteczność tego projektu? Przez osiem miesięcy trwania programu 

,,Rodzina Razem” w trzech rodzinach poprawiła się sytuacja bytowa, ponieważ 

któreś z rodziców podjęło pracę.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  Pan  Rusiecki  zadał  pytanie,  czy 
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należy powiedzieć, że  tylko w trzech rodzinach, czy aż trzech?

Pan Jan Korzeniowski  powiedział,  że projekt ,,Bezpieczna Przyszłość” kojarzył 

mu się bardziej  z wykorzystaniem środków na monitoring w mieście.  Projekt 

,,Rodzina  Razem”  dostał  dofinansowanie  w  wysokości  prawie  108.000zł,  a 

osoby zatrudnione przy realizacji otrzymały 80.000zł.

Pan  Tomasz  Rusiecki  stwierdził,  że  przy  realizacji  projektu  ,,Bezpieczna 

Przyszłość” w dużym procencie finanse trafia na pozyskanie osób, które będą 

mogły udzielić fachowej pomocy. Podkreślił,  że Gmina posiada dobrą bazę do 

takiego działania,  są świetlice  do wykorzystania    w prawie  każde wsi,  dużą 

potrzebę,  na  potwierdzenie  czego  zostały  przeprowadzone  badania  przez 

zewnętrzną firmę, łączy się to również z programem Stowarzyszenia,  dlatego 

uczestniczy  w tym SOS,  dużym Programem 2009 –  2016 ,,Pomoc Dzieciom” 

w różnych formach, aby pomóc rodzinom i zapobiec by dzieci nie musiały trafić 

do  ośrodków  wychowawczych,  albo  pomóc  obecnie  młodym  ludziom,  by 

w  przyszłości  nie  musieli  korzystać  z  pomocy  Ośrodka  Pomocy  Społecznej. 

Otrzymają  narzędzie  w postaci  prawa jazdy,  czy  uprawnień  operatora  wózka 

widłowego, nauczy się pracować on,  a może za chwilę jego brat.  Nie można 

spodziewać się, że rodzica, który nie pracuje 20 – 30 lat, albo nie pracował nigdy 

w życiu zmienić będzie bardzo trudno. Program w założeniu nie ma oczekiwania 

na ludzi, że przyjdą i zapukają do drzwi, ale należy dotrzeć do potrzebujących, 

do ich domów. 

Radny Pan Kazimierz Ryszewski  stwierdził, że jedyną metodą jest odcięcie od 

darmowych pieniędzy, a umożliwienie im podjęcia pracy. 

Pan  Waldemar  Miśko  dodał,  że  ,,bezpieczeństwo”  jest  pojęciem  bardzo 

szerokim, ale bardzo ważne jest bezpieczeństwo socjalne i społeczne. Natomiast 

monitoring, to zupełnie inna pula środków, a w tym przypadku jest to Program 

Operacyjny Kapitał Ludzki. 
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Pan Tomasz Rusiecki  dodał, że środki na ten projekt to ponad 6.000.000zł do 

podziału,  a  zakres  projektu jaki  będzie  realizowany w Gminie  Karlino będzie 

zależał o wielkości środków jakie zostaną przyznane, projektów z zachodniego 

Pomorza  będzie  na  pewno  więcej.  Aby  wniosek  o  dofinansowanie  projektu 

mógł zostać złożony do 27 marca br., musi być podjęta uchwała o przystąpieniu 

Gminy Karlino do jego realizacji.      

Pani Bogumiła Hałasa Wiceprzewodnicząca Rady przedstawiła zebranym treść 

projektu uchwały  w sprawie przystąpienia  przez Gminę Karlino do  realizacji 

projektu  ,,Bezpieczna  Przyszłość”  w  ramach  Programu  Operacyjnego  Kapitał 

Ludzki 2007 – 2013.

W wyniku jawnego i  jednomyślnego głosowania uchwała Nr XXXIV/310/09 

została podjęta.

Ad. 4

Pan  Stanisław  Spaleniak  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  zwrócił  się 

z pytaniem, czy zostanie rozebrany budynek na ulicy Szczecińskiej nr 37?

Pan  Marek  Lewandowski  Zastępca  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Karlino 

odpowiedział, że już jest pozwolenia na rozbiórkę.

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Miasta i Gminy Karlino dodał, że                      w 

niedługim czasie  budynek  mieszkalny będzie  rozbierany,  ponieważ ta  działka 

będzie  przedmiotem  sprzedaży,  razem  ze  wszystkimi  istniejącymi  obiektami. 

Firma  Agro  Pomorze  jest  zainteresowana  zakupem  działki,  chciałaby  na  niej 

budować silosy. 
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Pan Kazimierz Ryszewski Radny Rady Miejskiej w Karlinie  stwierdził,  że nad 

Kanałem  Młyńskim  w  parku  przy  ulicy  Parkowej  nie  zostało  dokończone 

nawożenie ziemi, obecnie trwają wykopy pod nowe budynki TBS, czy nie byłoby 

możliwości wykorzystania tej ziemi i dokończenia nawożenia?       

Zastępca  Burmistrza  Pan  Lewandowski  odpowiedział,  że  obecnie  ziemia 

wożona jest na 4 Marca przy garażach, później może być na ulicę Parkową. 

Pan  Marek  Depta  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  zwrócił  się  z  pytaniem 

dotyczącym budynku do wyburzenia przy ulicy Prusa 2, czy mieszkańcy o tym 

zostali poinformowani, bo jeden z lokatorów wstawił sobie nowe okno, czy nie 

będzie miał jakiś roszczeń z tego tytułu?

Burmistrz Miasta i Gminy Karlino Pan Waldemar Miśko odpowiedział, że jeżeli 

ktoś wstawił, to zrobił to na swoją odpowiedzialność. Informacja, które budynki 

są do wyburzenia jest informacją powszechną. 

Pan Lewandowski  Zastępca Burmistrza Miasta i  Gminy  dodał,  że odbyły się 

spotkania z każdą Wspólnotą Mieszkaniową Nieruchomości i  lokatorzy zostali 

poinformowani o tym.

Pan Jan Korzeniowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie  powiedział, że był na 

spotkaniu  Wspólnoty  Szymanowskiego  9  i  zwrócił  się  wówczas  z  pytaniem, 

kiedy  zostanie  wyburzony  budynek  przy  ulicy  Wigury  stojący  naprzeciwko 

remizy OSP? Od dwudziestu lat  słychać o jego rozbiórce,  może dlatego ktoś 

uważa, że skoro za dwadzieścia lat, to zainwestuje i wstawi okna.

Pan Waldemar Miśko stwierdził, że jest zdziwiony słysząc, że od dwudziestu lat 

mówi  się  o  rozbiórce  tego  budynku?  Nie  można  powiedzieć  precyzyjnie 

w którym roku i jaki  budynek zostanie wyburzony. Wiadomo, że po oddaniu 

pierwszego  z  nowo  budowanych  budynków  TBS  zostanie  wyburzony  jeden 

z  baraków na ulicy  Waryńskiego i  drugi  na  podwórku obok KOK.  To są  dwa 
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pierwsze  budynki,  które  w  tym,  albo  na  początku  nowego  roku  zostaną 

rozebrane.  Następne  rozbiórki  uwarunkowane  są  tym,  kiedy  TBS  będzie 

budował następne budynki, kiedy dostaną promesy, kredyty. 

Pan Jan Korzeniowski  powiedział,  że skoro nie wiadomo kiedy, to należałoby 

ustawić  znak  pomiędzy  budynkami  przy  ulicy  Szymanowskiego  9, 

a  Szymanowskiego  17,  aby  nie  jeździły  samochody.  Już  od  roku  temat  jest 

poruszany, a nadal nic się nie dzieje. Przekazana była kiedyś informacja, że dom 

na Wigury będzie do wyburzenia i powstanie tam parking dla samochodów.

Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Karlino  Pan  Waldemar  Miśko  odpowiedział,  że 

parking tam nie powstanie,  ponieważ budynki które zostaną wyburzone przy 

ulicy Wigury są do odtworzenia, tak jak budynek naprzeciw wejścia do Kościoła, 

takie są zalecenia Konserwatora. 

Przewodniczący  Rady  Pan  Tomasz  Rusiecki  stwierdził,  że  nie  można 

z  powodu  ograniczonej  ilości  terenu  pozbywać  się  terenów  pod  budowę 

mieszkaniową.  Obecnie  teren  pod  zabudowę  znajduje  się  tylko  przy  sklepie 

,,Biedronka”  na  ulicy  Koszalińskiej.  Taka  sytuacja  miała  miejsce  na  ulicy 

Koszalińskiej.  Zostały  rozebrane  budynki,  a  działki  przeznaczone  na  sprzedaż 

pod zabudowę mieszkaniową z usługami. 

Pan  Dariusz  Michalski  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie 

powiedział,  że na terenie Krukowa została zakończona budowa wiatraków, co 

teraz z drogami?

Pan  Marek  Lewandowski  Zastępca  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Karlino 

odpowiedział,  że  w  dniu  jutrzejszym  na  godzinę  715 zaplanowane  zostało 

spotkanie w sprawie dróg, które odbędzie się w Krukowie.

Pan  Tomasz  Rusiecki  zgłosił  potrzebę  ,,połatania”  dziur  w  nawierzchni  dróg 

Wojska Polskiego i Kościuszki.
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Zastępca Burmistrza Pan Lewandowski  stwierdził, że już trzy lub cztery pisma 

zostały  wysłane do Zarządu Dróg Powiatowych w Białogardzie  w tej  właśnie 

sprawie.                

Pan Artur Kurjata Radny Rady Miejskiej w Karlinie zwrócił się z pytaniem, czy 

zostały podjęte jakieś działania w sprawie budynku przy ulicach Koszalińskiej i 

Krótkiej, który grozi zawaleniem? 

Pan  Marek  Lewandowski  wyjaśnił,  że  właściciel  Pan  Madziewicz  został 

wezwany do Urzędu i dostał termin na zabezpieczenie nieruchomości. Dodał, że 

z  przekazanych  informacji  wynika,  iż  Pan  Madziewicz  będzie  chciał  sprzedać 

nieruchomość.  Jeśli  nie  zostania  to  zabezpieczone,  to  sprawa  zostanie 

przekazana do nadzoru budowlanego.

Pan Artur Kurjata zapytał, czy została zgodnie z ustaleniem spłacona do końca 

2008  roku  pożyczka,  jaka  z  budżetu  Gminy  została  przekazana  dla  Parafii 

Rzymskokatolickiej w Karlinie?

Pan Waldemar Misko odpowiedział, że pożyczka zostanie rozdysponowana na 

najbliższej  sesji  przy  zmianach  budżetu.  Nie  została  zwrócona  cała  kwota, 

ponieważ wzrosła wartość robót i wyraził  zgodę, aby część kwoty zmienić na 

dotację, 14.000zł będzie do zwrotu.     

Ad. 5

Nie zostały zgłoszone żadne wolne wnioski i informacje.   

Ad. 6

Przewodniczący  Rady  Pan  Tomasz  Rusiecki  powiedział,  że  odpowiedzi  na 

zapytania i wnioski zostały udzielone na bieżąco.
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Ad. 7

Po wyczerpaniu się porządku obrad sesji  Przewodniczący Rady Miejskiej  w 

Karlinie Pan Tomasz Rusiecki podziękował za przybycie i udział radnym oraz 

zaproszonym gościom i o godzinie 1400 dokonał zamknięcia XXXIV sesji Rady 

Miejskiej w Karlinie.

Protokołowała:

Ilona Pyrtek-Safaryn


	Protokół Nr XXXIV/09
	z sesji Rady Miejskiej w Karlinie odbytej
	w dniu 23 marca 2009 roku
	Otwarcia XXXIV sesji Rady Miejskiej w Karlinie dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie Pan Tomasz Rusiecki o godzinie 1300                        w Karlińskim Ośrodku Kultury przy ulicy Szczecińskiej 6 w Karlinie. Powitał zebranych radnych oraz zaproszonych gości (listy obecności załączono do protokołu). 
	Przewodniczący Rady stwierdził, że w obradach bierze udział 15 radnych,        co stanowi 100% ustawowego składu Rady i umożliwia podejmowanie prawomocnych uchwał. 
	Ad. 1b 
	Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rusiecki stwierdził, że radni otrzymali porządek obrad dzisiejszej sesji i zwrócił się z pytaniem, czy są do niego propozycje zmian? Ponieważ nie zostały zgłoszone przedstawił porządek                  i zaproponował jego  przyjęcie w głosowaniu jawnym.
	Porządek obrad został przyjęty przez radnych w wyniku jawnego                       i jednomyślnego głosowania.
	Porządek obrad:
	1.Sprawy regulaminowe:
	1.stwierdzenie prawomocności obrad,
	2.przyjęcie porządku obrad, 
	3.przyjęcie protokołu z XXXIII sesji Rady Miejskiej.
	2.Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Karlino o pracy w okresie międzysesyjnym.
	3.Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia przez Gminę Karlino do  realizacji projektu ,,Bezpieczna Przyszłość” w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007 – 2013.
	4.Interpelacje i zapytania radnych.
	5.Wolne wnioski i informacje.
	6.Odpowiedzi Burmistrza na zapytania i wnioski.
	7.Zakończenie XXXIV sesji Rady Miejskiej w Karlinie. 
	Ad. 1c 
	Pan Tomasz Rusiecki Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół                  z XXXIII sesji Rady Miejskiej w Karlinie był wyłożony do wglądu w Biurze Rady i zwrócił się do radnych z pytaniem, czy są do jego treści uwagi do wniesienia lub potrzebne wyjaśnienia? Ponieważ nie zostały zgłoszone zaproponował przyjęcie go w wyniku jawnego głosowania.
	Protokół Nr XXXIII/09 z XXXIII sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu                 27 lutego 2009 roku został przyjęty w wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania.
	Ad. 2
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Miasta i Gminy Karlino przedstawił sprawozdanie o pracy Urzędu w okresie międzysesyjnym tj. od dnia                      27 lutego do dnia 20 marca 2009 roku (informacja załączona do protokołu).
	Ad. 3
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Miasta i Gminy Karlino poinformował obecnych, że od kilku miesięcy w szerszym gronie trwają prace nad przygotowaniem projektem ,,Bezpieczna Przyszłość”. Chodzi o szerokie działanie skierowane do grupy dysfunkcyjnej, chodzi zarówno o dzieci, młodzież, jak i osoby starsze. Projekt jeżeli uzyska dofinansowanie byłby realizowany już w bieżącym roku, przez cały rok 2010 i część roku 2011. Chodzi o wsparcie indywidualne, środowiskowe na rzecz integracji zawodowej                         i społecznej, są to nazwy wynikające z zasad tego programu. W ramach tych działań przewidziane jest również poradnictwo psychologiczne, psychospołeczne, zawodowe, działania prowadzące do integracji społecznej              i zawodowej skierowane jest to przede wszystkim do osób zagrożonych wykluczeniem społecznym, czyli do osób bezrobotnych podopiecznych Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. W ramach tego planuje się przeprowadzenie kursów szkoleniowych dla osób bezrobotnych, pod kątem zapotrzebowania firm istniejących na terenie Gminy Karlino.  Program mieści się w Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych. Będzie utworzonych siedem punktów konsultacyjnych, główny w Miejsko Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej. Ośrodek Pomocy Społecznej będzie składał wniosek we współpracy i partnerstwie ze szkołami, Stowarzyszeniem SOS Wioski Dziecięce w Polsce i innymi partnerami społecznymi. Punkty konsultacyjne zarówno dla starszych, jak i dla młodzieży będą w Gimnazjum, Szkole Podstawowej w Karlinie, Karwinie, Karścinie i Daszewie. Programem objętych zostanie prawie 400 osób, to 70 rodzin, są to podopieczni Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Budżet tego projektu na dzień dzisiejszy to około 1.500.000zł i w tym przypadku nawet 100% może być sfinansowane z funduszy unijnych. Jest to tylko na okres realizacji projektu, później planowana jest kontynuacja tych działań, ale wspólnie Gmina                         i Stowarzyszenie  SOS Wioski dziecięce w Polsce, wspólnie je finansując, jeżeli nie uda się pozyskać środków z Unii Europejskiej. 
	Pani Bogumiła Hałasa Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie zwróciła się z pytaniem, czy szkolenia dla bezrobotnych to będzie jakieś przygotowanie zawodowe?
	Pan Waldemar Miśko odpowiedział, że jeśli będą organizowane kursy, to pod konkretne zapotrzebowanie z firm, dlatego skierowano zapytania do firm jakich pracowników potrzebują. Już wpłynęła odpowiedź z ,,Pychotki”, ze już od jakiegoś czasu szukają pracowników i ciężko im znaleźć cukierników. Kursy będą organizowane pod konkretne zapotrzebowanie, aby osoba po ukończeniu kursu mogła uzyskać pracę. 
	Pani Danuta Piwowarczyk Sekretarz Miasta i Gminy Karlino dodała, że            w Spółce ,,Homanit” jest zapotrzebowanie na operatorów wózków widłowych.
	Burmistrz Miasta i Gminy Karlino Pan Miśko powiedział, że kurs jest jednym ale nie najważniejszym elementem programu. Pedagog, psycholog, pracownik socjalny, pracownik będą pracować w punktach konsultacyjnych, będą świadczyć porady dla wszystkich, którzy tego potrzebują. Podkreślił, że   jest to oferta skierowana do mieszkańców, ale oferta dobrowolna. Pracownik socjalny będzie pracował w danym środowisku, odwiedzał potrzebujących               w domu, przyglądał się w porozumieniu z Ośrodkiem Pomocy Społecznej, sołtysem, Policją, ze szkołą w jaki sposób ta rodzina na danym terenie funkcjonuje i w którym miejscu potrzebuje pomocy. 
	Pani Bożena Nadziejko Radna Rady Miejskiej w Karlinie zapytała, co                  w sytuacji, kiedy taka rodzina nie będzie chciała skorzystać z takiej pomocy?
	Pan Waldemar Miśko odpowiedział, że nie będzie można nikogo zmusić.   
	Pan Tomasz Rusiecki Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że zamysł jest inny i chodzi o takie działanie, które chociaż w małym fragmencie pomoże. Jednym z elementów jest zorganizowanie kursu prawa jazdy, dzięki czemu również łatwiej będzie uzyskać pracę. 
	Burmistrz Miasta i Gminy Karlino Pan Miśko stwierdził, że jest to oferta dla całych rodzin. Jest to połączone z Małymi Przedszkolami na wsiach, planuje się dalsze rozszerzenie ich działalności oraz to, że prowadzenie tych  przedszkoli przejmie Stowarzyszenie SOS. Program nie może się skończyć z chwilą zakończenia jego finansowania ze środków unijnych, trzeba będzie                             w przyszłości znaleźć na to pieniądze również w budżecie Gminy, ale                       z partnerem, który przynajmniej 50% dalszych kosztów będzie pokrywał. To jest bardzo ważne i początki mogą być trudne, ale sąsiedzi, otoczenie zobaczą pozytywne efekty. Są rodziny, które nie potrafią sobie poradzić z problemami życia codziennego i do takich osób jest ta oferta skierowana, aby im pomóc. Dodał, że również zachęcane będą osoby do pomocy sąsiedzkiej w danej miejscowości, w danym otoczeniu.  
	Pan Kazimierz Ryszewski Radny Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że jeśli będzie się pomagać osobom, które już bardzo długo są bezrobotne, korzystają z pomocy Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej na sadach, że dajemy za nic, to z drugiej strony powinniśmy coś ograniczyć. Jeżeli przeliczy się pomoc dla rodziny, okaże się, że jest ona duża, to czy będzie ktoś zainteresowany pójściem do pracy? Organizowane są szkolenia, miejsca pracy, ale z drugiej strony powinna się kurczyć pomoc.
	Pan Waldemar Miśko odpowiedział, że nie do końca można tak zrobić, ponieważ jeśli ktoś spełnia kryteria i określone warunki, to nie można mu odmówić udzielenia pomocy. Przy realizacji tego programu dla potrzebujących nie będzie żadnych pieniędzy, ani darów w naturze. To jest pomoc, aby te osoby bardziej wzmocnić, ale te które chcą z niej skorzystać. 70 rodzin w stosunku do wszystkich osób, które korzystają z opieki to nie jest duży procent. Mówi się              o tych, którzy potencjalnie będą chcieli z pomocy skorzystać. Zdarzy się na pewno, że będą osoby, które wykalkulują, że jeśli pójdą do pracy, to jakaś ilość zasiłków mu odejdzie, ale taki jest system prawny.  
	Pan Kazimierz Ryszewski powiedział, że taka sytuacja, jaka jest w Gminie Karlino ma miejsce również w innych gminach. Ludzie otrzymują pomoc za nic. Podkreślił, że popiera pomoc dla potrzebujących, ale w zamian za coś. 
	Burmistrz Miasta i Gminy Karlino Pan Miśko stwierdził, że radni otrzymali informację o zawieranych w MGOPS kontraktach socjalnych, podpisywane są umowy z których wynika, że pomoc udzielana jest w zamian za ,,coś”. Obecnie takie kontrakty zawierane są na niewielką skalę, ale przy realizacji omawianego projektu na pewno będzie ich więcej, umowy będą zawierały wzajemne zobowiązania, co można otrzymać w ramach tego programu, a co w zamian za to trzeba będzie zrobić. Jeżeli warunki nie zostaną spełnione, to kontrakt zostanie rozwiązany. Nie jest to łatwe, w związku z czym należy spodziewać się niechęci, cwaniactwa, ale mimo to należy podjąć takie próby. 
	Pan Jan Korzeniowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że               w ramach Projektu Operacyjnego Kapitał Ludzki był prowadzony projekt ,,Rodzina Razem”. Zatrudniony został animator, pracownik socjalny, pedagog, psycholog, a jaka była skuteczność tego projektu? Przez osiem miesięcy trwania programu ,,Rodzina Razem” w trzech rodzinach poprawiła się sytuacja bytowa, ponieważ któreś z rodziców podjęło pracę.
	Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie Pan Rusiecki zadał pytanie, czy należy powiedzieć, że  tylko w trzech rodzinach, czy aż trzech?
	Pan Jan Korzeniowski powiedział, że projekt ,,Bezpieczna Przyszłość” kojarzył mu się bardziej z wykorzystaniem środków na monitoring w mieście. Projekt ,,Rodzina Razem” dostał dofinansowanie w wysokości prawie 108.000zł, a osoby zatrudnione przy realizacji otrzymały 80.000zł.
	Pan Tomasz Rusiecki stwierdził, że przy realizacji projektu ,,Bezpieczna Przyszłość” w dużym procencie finanse trafia na pozyskanie osób, które będą mogły udzielić fachowej pomocy. Podkreślił, że Gmina posiada dobrą bazę do takiego działania, są świetlice do wykorzystania   w prawie każde wsi, dużą potrzebę, na potwierdzenie czego zostały przeprowadzone badania przez zewnętrzną firmę, łączy się to również z programem Stowarzyszenia, dlatego  uczestniczy w tym SOS, dużym Programem 2009 – 2016 ,,Pomoc Dzieciom”           w różnych formach, aby pomóc rodzinom i zapobiec by dzieci nie musiały trafić do ośrodków wychowawczych, albo pomóc obecnie młodym ludziom, by                w przyszłości nie musieli korzystać z pomocy Ośrodka Pomocy Społecznej. Otrzymają narzędzie w postaci prawa jazdy, czy uprawnień operatora wózka widłowego, nauczy się pracować on, a może za chwilę jego brat. Nie można spodziewać się, że rodzica, który nie pracuje 20 – 30 lat, albo nie pracował nigdy w życiu zmienić będzie bardzo trudno. Program w założeniu nie ma oczekiwania na ludzi, że przyjdą i zapukają do drzwi, ale należy dotrzeć do potrzebujących, do ich domów. 
	Radny Pan Kazimierz Ryszewski stwierdził, że jedyną metodą jest odcięcie od darmowych pieniędzy, a umożliwienie im podjęcia pracy. 
	Pan Waldemar Miśko dodał, że ,,bezpieczeństwo” jest pojęciem bardzo szerokim, ale bardzo ważne jest bezpieczeństwo socjalne i społeczne. Natomiast monitoring, to zupełnie inna pula środków, a w tym przypadku jest to Program Operacyjny Kapitał Ludzki. 
	Pan Tomasz Rusiecki dodał, że środki na ten projekt to ponad 6.000.000zł do podziału, a zakres projektu jaki będzie realizowany w Gminie Karlino będzie zależał o wielkości środków jakie zostaną przyznane, projektów z zachodniego Pomorza będzie na pewno więcej. Aby wniosek o dofinansowanie projektu mógł zostać złożony do 27 marca br., musi być podjęta uchwała o przystąpieniu Gminy Karlino do jego realizacji.      
	Pani Bogumiła Hałasa Wiceprzewodnicząca Rady przedstawiła zebranym treść projektu uchwały w sprawie przystąpienia przez Gminę Karlino do  realizacji projektu ,,Bezpieczna Przyszłość” w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007 – 2013.
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania uchwała Nr XXXIV/310/09 została podjęta.
	Ad. 4
	Pan Stanisław Spaleniak Radny Rady Miejskiej w Karlinie zwrócił się                         z pytaniem, czy zostanie rozebrany budynek na ulicy Szczecińskiej nr 37?
	Pan Marek Lewandowski Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Karlino odpowiedział, że już jest pozwolenia na rozbiórkę.
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Miasta i Gminy Karlino dodał, że                      w niedługim czasie budynek mieszkalny będzie rozbierany, ponieważ ta działka będzie przedmiotem sprzedaży, razem ze wszystkimi istniejącymi obiektami. Firma Agro Pomorze jest zainteresowana zakupem działki, chciałaby na niej budować silosy. 
	Pan Kazimierz Ryszewski Radny Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że nad Kanałem Młyńskim w parku przy ulicy Parkowej nie zostało dokończone nawożenie ziemi, obecnie trwają wykopy pod nowe budynki TBS, czy nie byłoby możliwości wykorzystania tej ziemi i dokończenia nawożenia?       
	Zastępca Burmistrza Pan Lewandowski odpowiedział, że obecnie ziemia wożona jest na 4 Marca przy garażach, później może być na ulicę Parkową. 
	Pan Marek Depta Radny Rady Miejskiej w Karlinie zwrócił się z pytaniem dotyczącym budynku do wyburzenia przy ulicy Prusa 2, czy mieszkańcy o tym zostali poinformowani, bo jeden z lokatorów wstawił sobie nowe okno, czy nie będzie miał jakiś roszczeń z tego tytułu?
	Burmistrz Miasta i Gminy Karlino Pan Waldemar Miśko odpowiedział, że jeżeli ktoś wstawił, to zrobił to na swoją odpowiedzialność. Informacja, które budynki są do wyburzenia jest informacją powszechną. 
	Pan Lewandowski Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy dodał, że odbyły się spotkania z każdą Wspólnotą Mieszkaniową Nieruchomości i lokatorzy zostali poinformowani o tym.
	Pan Jan Korzeniowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że był na spotkaniu Wspólnoty Szymanowskiego 9 i zwrócił się wówczas z pytaniem, kiedy zostanie wyburzony budynek przy ulicy Wigury stojący naprzeciwko remizy OSP? Od dwudziestu lat słychać o jego rozbiórce, może dlatego ktoś uważa, że skoro za dwadzieścia lat, to zainwestuje i wstawi okna.
	Pan Waldemar Miśko stwierdził, że jest zdziwiony słysząc, że od dwudziestu lat mówi się o rozbiórce tego budynku? Nie można powiedzieć precyzyjnie              w którym roku i jaki  budynek zostanie wyburzony. Wiadomo, że po oddaniu pierwszego z nowo budowanych budynków TBS zostanie wyburzony jeden                z baraków na ulicy Waryńskiego i drugi na podwórku obok KOK. To są dwa pierwsze budynki, które w tym, albo na początku nowego roku zostaną rozebrane. Następne rozbiórki uwarunkowane są tym, kiedy TBS będzie budował następne budynki, kiedy dostaną promesy, kredyty. 
	Pan Jan Korzeniowski powiedział, że skoro nie wiadomo kiedy, to należałoby ustawić znak pomiędzy budynkami przy ulicy Szymanowskiego 9,                            a Szymanowskiego 17, aby nie jeździły samochody. Już od roku temat jest poruszany, a nadal nic się nie dzieje. Przekazana była kiedyś informacja, że dom na Wigury będzie do wyburzenia i powstanie tam parking dla samochodów.
	Burmistrz Miasta i Gminy Karlino Pan Waldemar Miśko odpowiedział, że parking tam nie powstanie, ponieważ budynki które zostaną wyburzone przy ulicy Wigury są do odtworzenia, tak jak budynek naprzeciw wejścia do Kościoła, takie są zalecenia Konserwatora. 
	Przewodniczący Rady Pan Tomasz Rusiecki stwierdził, że nie można                      z powodu ograniczonej ilości terenu pozbywać się terenów pod budowę mieszkaniową. Obecnie teren pod zabudowę znajduje się tylko przy sklepie ,,Biedronka” na ulicy Koszalińskiej. Taka sytuacja miała miejsce na ulicy Koszalińskiej. Zostały rozebrane budynki, a działki przeznaczone na sprzedaż pod zabudowę mieszkaniową z usługami. 
	Pan Dariusz Michalski Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że na terenie Krukowa została zakończona budowa wiatraków, co teraz z drogami?
	Pan Marek Lewandowski Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Karlino odpowiedział, że w dniu jutrzejszym na godzinę 715 zaplanowane zostało spotkanie w sprawie dróg, które odbędzie się w Krukowie.
	Pan Tomasz Rusiecki zgłosił potrzebę ,,połatania” dziur w nawierzchni dróg Wojska Polskiego i Kościuszki.
	Zastępca Burmistrza Pan Lewandowski stwierdził, że już trzy lub cztery pisma zostały wysłane do Zarządu Dróg Powiatowych w Białogardzie w tej właśnie sprawie.                
	Pan Artur Kurjata Radny Rady Miejskiej w Karlinie zwrócił się z pytaniem, czy zostały podjęte jakieś działania w sprawie budynku przy ulicach Koszalińskiej i Krótkiej, który grozi zawaleniem? 
	Pan Marek Lewandowski wyjaśnił, że właściciel Pan Madziewicz został wezwany do Urzędu i dostał termin na zabezpieczenie nieruchomości. Dodał, że z przekazanych informacji wynika, iż Pan Madziewicz będzie chciał sprzedać nieruchomość. Jeśli nie zostania to zabezpieczone, to sprawa zostanie przekazana do nadzoru budowlanego.
	Pan Artur Kurjata zapytał, czy została zgodnie z ustaleniem spłacona do końca 2008 roku pożyczka, jaka z budżetu Gminy została przekazana dla Parafii Rzymskokatolickiej w Karlinie?
	Pan Waldemar Misko odpowiedział, że pożyczka zostanie rozdysponowana na najbliższej sesji przy zmianach budżetu. Nie została zwrócona cała kwota, ponieważ wzrosła wartość robót i wyraził zgodę, aby część kwoty zmienić na dotację, 14.000zł będzie do zwrotu.     
	Ad. 5
	Nie zostały zgłoszone żadne wolne wnioski i informacje.   
	Ad. 6
	Przewodniczący Rady Pan Tomasz Rusiecki powiedział, że odpowiedzi na zapytania i wnioski zostały udzielone na bieżąco.
	Ad. 7
	Po wyczerpaniu się porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Miejskiej  w Karlinie Pan Tomasz Rusiecki podziękował za przybycie i udział radnym oraz zaproszonym gościom i o godzinie 1400 dokonał zamknięcia XXXIV sesji Rady Miejskiej w Karlinie.
	Protokołowała:
	Ilona Pyrtek-Safaryn

